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SOCIAAL HUIS  

 
Algemene Vergadering Stedelijke Adviesraad voor Welzijn 
Datum: 25 maart 2022 
Tijdstip: 10u00 
Plaats: TIO3, Oscar Delghuststraat 60, 9600 Ronse 

 
Aanwezigen: zie bijgevoegde lijst 
Agenda:  

1. Verwelkoming 
2. Voorzitter, ondervoorzitter en penningmeester 
3. Goedkeuring van het financieel verslag 2021 
4. Armoedebeleidsplan: stand van zaken 
5. Inburgering: Nieuw participatie- en netwerktraject. (Toelichting door Rony Holvoet en 

Georgiana Laios) 
6. Vluchtelingen Oekraïne 
7. Varia 

 
1. Verwelkoming en kennismakingsronde 
2. Voorzitter, ondervoorzitter en penningmeester 

Verwelkoming door schepen Joris Vandenhoucke. 

• Voorzitter 
De vorige voorzitster (Hedwig) heeft ontslag genomen. 
Wouter Hennion nam dit in de vorige legislatuur op zich, maar hij is geen lid meer van de 
Welzijnsraad. 
Ook voor volgende functies zoeken we kandidaten : 

• Ondervoorzitter 

• Penningmeester ? 
 
Sinds de vorige algemene vergadering op 22/11/2021 zijn we nog steeds op zoek naar een nieuwe 
voorzitter, ondervoorzitter en penningmeester. Toen hebben we ook een oproep gelanceerd. Nu is 
dit al de 2de maal dat een oproep is gebeurd. Nog steeds zijn er geen kandidaturen binnen gekomen. 
Intern in het Lokaal bestuur zal bekeken worden hoe dit wordt opgelost. 
We moeten namelijk verder kunnen werken met iets dat werkbaar is, ook bv. in kader van het 
budget dat toegekend is aan de Welzijnsraad. Dit budget wordt gebruikt door de werkgroepen 
Senioren, Kansarmoede,  …..Ook de adviesraad rond de kinderopvang gebruikt daar een gedeelte 
van. 
Nu wordt dit nog beheerd door Wouter Hennion, die al een tijdje geen voorzitter meer is. Het is 
logisch dat hij deze taak aan iemand anders wil overdragen. 
Intern zal hieromtrent dus moeten beslist worden hoe we dit best aanpakken met de minste 
hoeveelheid administratieve overlast. 
Een volgende keer zullen we dit uitklaren. 
 

3. Goedkeuring van het financieel verslag 2021 

Het financieel verslag werd meegestuurd met de uitnodiging. 
Zijn hieromtrent opmerkingen? 
Na goedkeuring van het financieel verslag 2021, wordt aan het lokaal bestuur gevraagd de rekening 
terug aan te vullen. 
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Opmerking lid: We hebben met de Seniorenraad ook een gratis activiteit georganiseerd die er niet 
opstaat, maar die ook niets gekost heeft. We hebben de Wittentak wandeling gedaan gedurende de 
Coronapandemie, en deze werd sterk geapprecieerd door de deelnemers. Er was een zeer goede 
samenwerking/medewerking van de cultuurdienst. 
Sommige activiteiten zijn in 2021 doorgegaan, maar werden pas in 2022 betaald. Deze zullen op het 
volgende verslag vermeld worden. 
Opmerking lid: Zelfs in dit Coronajaar, hebben we echt wel veel kunnen doen: ijskarronde (interessant 
voor de rusthuizen), sportdag, ontspanningsnamiddag in de Remington: deze werden heel positief 
onthaald door de deelnemers. 
Het financieel verslag wordt goedgekeurd. Volgende keer zullen we laten weten hoe we de 
constructie gaan opvangen door het ontbreken van een penningmeester en voorzitter. 
 

4. Armoedebeleidsplan : stand van zaken 

Het Armoedebeleidsplan werd goedgekeurd door de Gemeenteraad en de Raad voor 
Maatschappelijk Welzijn op 24/11/2021. 
Katrien Kiekens geeft aan de hand van een tabel uitleg over de stand van zaken. Deze tabel wordt als 
bijlage 1 bij dit verslag toegevoegd. De acties zijn per jaar uitgesplitst zodat duidelijk is wat nog moet 
komen en wat de planning is. 
Bij elke vergadering van de Welzijnsraad krijgen jullie telkens een duidelijk overzicht van waar we 
staan in de evolutie en realisaties van het Armoedebeleidsplan. Dit is het orgaan dat samen met het 
lokaal bestuur het Armoedebeleidsplan zal opvolgen. 
 
Vragen: 
Opmerking lid: Vanuit SAAMO en De Vrolijke Kring zijn we gestart met een stoetsgroep van mensen in 
armoede over de acties. Deze groep is de eerste keer samengekomen voor de laatste werkgroep 
Kansarmoede op 15 maart 2022 en de volgende staat normaal gezien gepland op 26 april 2022. De 
vraag is dus of we ook dat overzicht zullen ontvangen en aan wie het verslag van deze toets groepen 
mogen bezorgen. 
De huidige stand van zaken zal bezorgd worden. Voorlopig mogen jullie de verslagen bezorgen aan 
Katrien Kiekens, maar het is wel de bedoeling dat een nieuwe regisseur Armoede en Sociaal Beleid 
wordt aangesteld en dan mogen de verslagen bezorgd worden aan die persoon. Deze zal eventueel 
ook bepaalde werkgroepen meevolgen. Voorlopig is het niet mogelijk voor Katrien om al deze 
werkgroepen mee te volgen. We vinden het echter zeer waardevol dat jullie hiermee al gestart zijn, 
dit is zeker een aanvulling op het beleidsplan en hoe we ermee moeten verder gaan. 
Opmerking lid: Vanuit de werkgroep Kansarmoede willen ze weer die adviserende rol opnemen en 
willen ze dus ook bv. voor die actie inzake screening op laagdrempeligheid van briefwisseling en 
folders, dit opnemen. 
Dat is inderdaad de bedoeling dat we op termijn een soort wisselwerking zoeken naar de toets 
groepen, naar de werkgroepen rond die acties. Op dit moment, is dit door tijdsgebrek onmogelijk om 
op te nemen (vluchtelingen, energiecrisis). Het personeelstekort en de crisissen hebben een heel 
grote impact op vragen die we krijgen van onze cliënten en die we toch in eerste instantie voor hen 
moeten aanpakken voor we nieuwe zaken gaan uitwerken, die ook noodzakelijk zijn maar die, 
jammer genoeg, nu niet aan bod kunnen komen. Dit zorgt ervoor dat we bepaalde zaken moeten 
uitstellen en dat hierdoor de uitvoering van het Armoedebeleidsplan minder snel zal vooruitgaan. 
 
Schepen: Het is wel aangewezen om via de dienst communicatie van het lokaal bestuur te 
communiceren naar de buitenwereld met wat we bezig zijn. De burger wil ook wel weten wat er nu 
gebeurt met het Armoedebeleidsplan. Het Armoedebeleidsplan werd volop gecommuniceerd naar de 
buitenwereld toe na de Gemeenteraad in november 2021, maar de mensen willen toch ook wel weten 
wat hiermee gebeurt. Aangezien we al met een beperkt aantal zaken gestart zijn, kan er ook wel al 
wat korte informatie verstrekt worden op de eigen website. 
Katrien neemt dit op. 
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Opmerking lid: Vroeger werden de verslagen van de werkgroepen gepubliceerd op de website? 
Dat is nog altijd zo. 
 

5. Inburgering: Nieuw participatie- en netwerktraject. (Toelichting door Rony Holvoet en 
Georgiana Laios) 

Rony Holvoet en Georgiana Laios geven aan de hand van een PowerPoint (bijlage 2) uitleg over het 
nieuwe participatie- en netwerktraject van Inburgering en Integratie (Wijzigingen 
inburgeringsdecreet vanaf 2022). 
Georgiana Laios is sinds kort gestart als lokale coördinator in de regio Zuid-Oost-Vlaanderen. Zij 
vervangt haar collega. 
Meer info is hier te vinden : https://www.agii.be/nieuws/wijziging-vlaams-inburgeringsdecreet-wat-
verandert 
 
1. Nieuwe regeling (Georgiana) 
Opmerking: asielzoekers zijn geen doelgroep meer van Inburgering (enkel voor aanleren Nederlandse 
taal). Zij behoren pas tot doelgroep als ze een subsidiaire bescherming hebben of erkend statuut 
hebben. 
Opmerking: ook de mensen van het OCMW/VDAB die in het activeringstraject werken zullen hierbij 
betrokken worden in de proeftuinen (Aalst en Ronse al gestart met proeftuinen). 
Vragen: 
Opmerking lid: Wat als mensen die B1 verplichting niet halen?  
Deze mensen kunnen gesanctioneerd worden. Dat is dan een boete. 
Ook wie bijvoorbeeld een traject van Inburgering volgt en dat stopzetten of de cursus niet meer 
volgen, kunnen gesanctioneerd worden. Voor een verplichte inburgeraar kunnen die sancties liggen 
tussen 50 en 5.000 EUR. 
B1 is ook een onderdeel van het traject van Inburgering, dus na het behalen van het attest van 
Inburgering, moeten die mensen het niveau B1 kunnen halen. 
Opmerking lid: En als ze het niet kunnen halen? 
Door Inburgering wordt bekeken of er extra vrijstellingen mogelijk zijn (vb. Alfa cursus volgen, vb. 
attest van beperkte leercapaciteit). Doch dit is nu nog in een onderzoeksfase. 
Opmerking lid: Hoeveel mensen geraken door dat hele proces van Inburgering aan werk ? 
Dat kunnen zij niet achterhalen op dit ogenblik. Pas vanaf 01/03/2022 zal naar de toekomst toe via 
de partners kunnen achterhaald worden hoe het verder gegaan is met deze mensen. 
De samenwerking en het traject naar ‘kunnen gaan werken’, door het creëren van stageplaatsen, 
vrijwilligerswerk zal hieromtrent belangrijk zijn om dit te gaan versterken. 
Opmerking lid: Waar moeten de mensen zijn om dat allemaal te volgen? Is dat in Ronse? 
Mensen die in Ronse wonen kunnen in het loket in de Botaniek terecht. Dit gaat hier enkel over 
mensen die verplicht die cursus moeten volgen. 
Wie niet verplicht is (dat zijn de rechthebbenden) moeten niet maar mogen wel een traject volgen. 
Dit gaat over een beperkt aantal mensen. Voor Ronse ging dit in 2021 over een 46-aantal mensen. 
Het is niet onbelangrijk om te weten dat het systeem van Inburgering toch wel serieuze gevolgen 
heeft. We zien dat de taal moet versterkt worden (behalen van niveau 6 van de 10 niveaus).  
Opmerking lid: En het niveau NT2 dat ze eerst moeten behalen, wat is dat dan ? 
Het basisniveau is niveau A1 en A2 (je kunnen voorstellen, basisgesprekken). Het is pas vanaf niveau 
3, 4, 5 en 6 dat je effectief meer kennis hebt van het Nederlands, je kan al iets schrijven en 
communiceren. Dit is wel degelijk een behoorlijk niveau. 
Opmerking lid: We stellen ook vast dat het traject betalend wordt, dus iemand met een leefloon, ik 
hoor daar geen uitzondering op? Dus iemand met een leefloon gaat ook die x maal 90 EUR moeten 
betalen? Dat gaat vermoedelijk ook opnieuw een druk geven naar de OCMW’s toe en dus op een 
ander vlak zal gefinancierd worden. 
Het totale traject kost nu 360 EUR (4 maal 90). Als ze geslaagd zijn vanaf de 1ste keer is het inderdaad 
360, maar als ze niet geslaagd zijn, komt er natuurlijk nog wat bij. Dat is het stuk waar de discussie 

https://www.agii.be/nieuws/wijziging-vlaams-inburgeringsdecreet-wat-verandert
https://www.agii.be/nieuws/wijziging-vlaams-inburgeringsdecreet-wat-verandert
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nog wat gaande is : nl. wordt dit geprefinancierd, worden er afspraken gemaakt met het OCMW, 
wordt dit betaald door het OCMW: hier is nog geen duidelijk antwoord op. Dat moet elk lokaal 
bestuur wat voor zichzelf bekijken. Gaan er vrijstellingen gegeven worden of niet? 
Het is daarom dat de uitvoering hiervan nog wat wordt vooruitgeschoven, omdat dit nog niet volledig 
duidelijk is. 
Of er nog vrijstellingen komen op die bedragen, dat moet nog allemaal worden bekeken. Hier is nog 
geen duidelijkheid over. 
Het enige dat nu betalend is zijn de civiele testen, al de rest is nog on-hold : daar worden nog 
gesprekken over gevoerd, hoe pakken we het aan, wie doet wat… 
Opmerking lid: Vanaf wanneer gaat het betalende aspect in? 
Wanneer de onderhandelingen achter de rug zijn. 
Opmerking lid: De civiele testen, dat is als 180 EUR, dat is al heel veel voor de mensen. Ze komen nu al 
om financiële steun vragen om hun cursussen te kunnen betalen. 
Het is wel zo dat niet iedereen die civiele testen moet doen, dat deze zonder werk zitten, er zijn er 
ook wel die wel aan het werk zijn, die de voordelen ervan inzien om die testen te gaan doen. 
Wat ook belangrijk is om te weten, is dat zij niet zomaar mensen doorsturen naar civiele testen. Ze 
beoordelen op voorhand, er gebeurt een voorafgaandelijke screening. Als er een vermoeden is van 
niet slagen, worden deze mensen niet doorgestuurd omdat ze dan toch hun geld kwijt zijn. 
Opmerking lid: Wat met mensen die het niveau niet kunnen halen? 
Het belangrijkste is het mondeling gedeelte dat ze moeten halen. Als ze het mondelingen niveau 
behalen dan is dit voldoende. Dit kan via een test gebeuren, maar er wordt ook gekeken naar 
mogelijkheden om bijvoorbeeld uitstel te verkrijgen. 
Mensen met beperkte leercapaciteit zouden in principe deze testen niet moeten doen: maar dit is 
eveneens nog in onderhandeling. Hieromtrent is nog geen concrete informatie beschikbaar. 
Opmerking lid: heeft het niet slagen gevolgen voor hun verblijfsstatuut? 
Dat is gekoppeld aan het verblijfsstatuut. Vroeger was dit niet, maar nu is dit iets strenger geworden. 
Opmerking lid: Dus je kan teruggestuurd worden als je niet slaagt voor dit traject ? 
Dat is momenteel nog niet duidelijk wat de gevolgen zouden kunnen zijn. Alles is daaromtrent nog in 
onderhandeling. 
Opmerking lid: nu worden mensen gestuurd volgens hun niveau naar lessen Nederlands, waar ze het 
best passen. Mensen komen nu naar taalconsulent. Moeten we het dan zo zien dat jullie ook mensen 
sturen naar LIGO, moeten de mensen dan ook die 90 EUR betalen als ze dan doorgestuurd worden 
voor die testen? 
Ze zijn bezig met de onderhandelingen en de gesprekken. Vanuit het Agentschap zijn ze zich bewust 
van het feit dat veel mensen het moeilijk gaan hebben. Doch de onderhandelingen lopen nog steeds, 
dus afwachten is de boodschap. Het is niet alleen het Agentschap die hierover beslist, ook Onderwijs 
is hier mee bezig en beslist mee. Dit is geen gemakkelijke oefening. 
De verschillende scenario’s worden nog overlopen. 
Opmerking lid: zit de sanctionering ook nog in de onderhandeling. 
Sowieso, mensen die al een verplicht traject van Inburgering hebben en die persoon stopt of werkt 
zijn traject niet af, die persoon kan gesanctioneerd worden. Rechthebbenden kunnen niet meer 
gesanctioneerd worden. 
De sanctionering staat al vast, daar zijn weinig veranderingen in. 
Opmerking lid: we konden mensen motiveren om deel te nemen door te zeggen geslaagd, niet 
betalen, niet geslaagd betalen. Nu gaan ze allemaal het traject moeten betalen. Dan ga je veel 
minder mensen kunnen motiveren, maar moet je eerder dreigen met een sanctie. 
Opgelet. De sanctie is echt ook het laatste wat we gaan doen. Uitstel kunnen we ook toekennen, als 
iemand nog niet voldoet.  
Opmerking lid: Iemand is verplicht om dat traject te volgen en veegt daar eigenlijk zijn voeten aan en 
die krijgt dan een sanctie en die kan de sanctie zonder problemen betalen. Wat dan ? 
Bij het niet voldaan hebben aan de verplichte inburgering, zal men steeds moeten terugkeren bij hen 
om het traject opnieuw te doen. En telkens kan daar dan een boete bijkomen. Een verplichte 
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inburgeraar zal steeds moeten terugkeren. De verplichting tot inburgering is voldaan op het moment 
dat je effectief het volledig traject hebt afgerond. 
(Opsomming van voorbeeldsituaties met boetes). 
Opmerking lid: Niet verplichte inburgeraars (Europeanen) : hoe zit het met hen? 
Ze zullen ook moeten betalen voor de cursus, als ze interesse hebben in de cursus en het traject 
willen volgen. Maar de sanctionering zal er niet zijn en ze zullen ook niet verplicht worden. 
 
2. De 4de pijler: Participatietraject (Rony) 
Dit is nog niet in voege, uitgesteld tot in september of misschien later. Het decreet is er echter wel al. 
Vragen hierbij: 
Opmerking lid: In het kader van het Armoedebeleidsplan blijkt dat de inburgeringstrajecten in Ronse 
veel langer duren dan in andere steden. Dit is echt wel opvallend hier en een reëel probleem. 
Dat klopt en daar moeten we kijken welke acties die we daaromtrent kunnen ondernemen om de 
hangtrajecten aan te pakken. Die trajecten blijken lang te duren omdat mensen er niet in slagen om 
het niveau te halen. Dat zijn heel veel mensen die het moeilijk hebben om het Nederlands te leren, 
die niet mobiel zijn enz.. Daar willen we bijzondere aandacht aan geven. 
Die onderhandelingen zijn ook nog bezig om deze situaties in een ander kader te kunnen zetten (vb. 
mensen die analfabeet zijn zelfs in hun eigen taal). Hier wordt voor onderzocht of die sancties die 
eraan gekoppeld zijn, om die vanuit een ander perspectief te bekijken. 
We hopen voor de toekomst dat het aanbod meer gerealiseerd kan worden op het niveau van de 
cliënten. 
Opmerking lid: In dit kader is het dan toch interessant om te weten waar het aan ligt, waarom de 
inburgeringstrajecten hier langer duren dan in een andere stad. Dan kunnen we dit ook analyseren en 
bekijken vanuit het lokaal bestuur welke middelen we daar tegenover moeten zetten. 
Dat kunnen we zeker onderzoeken. Trajectbegeleiders hebben er zeker beter zicht op hoe het komt 
dat sommige personen een langere tijd nodig hebben om het traject te doorlopen. 
Om hierop te kunnen anticiperen hebben we het ‘Plan Samenleven’ van minister Somers: zie Power 
Point. Dit zijn middelen voor de lokale besturen om te werken rond 7 doelstellingen. Ook Ronse is 
hierin erkend. 
Er komt hieromtrent ook nog een oproep. Na de paasvakantie wordt het subsidiedossier opgestart, 
en kan Ronse of met deelgemeenten intekenen op dit traject (doelstellingen: 1) Nederlands, 2) 
Veiligheid en leefbaarheid, 3) Non-discriminatie, 4) Netwerk, 5) Eén gemeenschap, 6) Werk en 7) 
Competenties). Deze gesprekken moeten nog gebeuren 
 
Ook het aspect Oekraïne komt aan bod in de Power Point. Vanuit het Agentschap zal ook wat 
gebeuren: Infosessies ‘Welkom in Vlaanderen voor Oekraïners’ : Iedereen kan daar personen voor 
inschrijven, in het Oekraïens en eventueel in de toekomst in het Russisch, meertalige 
informatiebrochures, brochure voor psychische ondersteuning, concrete aanpak intern (1ste lijn – nog 
verder in opmaak). 
Verdere info te vinden: https://www.integratie-inburgering.be/oekraine 
https://www.agii.be/nieuws/oekraine-verblijfsmogelijkheden-en-rechtspositie-in-belgie 
Opmerking lid: Tussen de 30 en de 40 personen zijn er momenteel in Ronse. 
 
Opmerking lid: Voor wat betreft het ‘Plan Samenleven’ en al wat daarrond voorzien wordt is het voor 
Ronse hetzelfde verhaal als daarstraks al aangehaald. We hebben momenteel onvoldoende 
personeelsinzet om daar degelijk iets mee te doen. We zijn ons bewust dat er noden zijn en we daar 
wel in de toekomst moeten op inzetten. In het Armoedebeleidsplan was er voorzien dat er volgend 
jaar iemand bijkomt die zou werken ronde Inclusief Beleid, waaronder ook de doelgroep zoals 
daarnet aangehaald in jullie presentatie. Maar dat is natuurlijk pas volgend jaar, pas vanaf 2023. 
Het zal dus moeilijk zijn om het ‘Plan Samenleven’ met o.a. de regierol van het lokaal bestuur, te 
gaan realiseren en een voorstel daaromtrent uit te werken, door de huidige crisissituatie waarin we 

https://www.integratie-inburgering.be/oekraine
https://www.agii.be/nieuws/oekraine-verblijfsmogelijkheden-en-rechtspositie-in-belgie
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nu zitten. Tijd en ruimte om projecten uit te schrijven en daarover te onderhandelen is er momenteel 
niet. 
Taal is nochtans in het Armoedebeleidsplan aangehaald als een belangrijk knelpunt. 
De presentatie zal bijgevoegd worden bij het verslag. 
 

6. Vluchtelingen Oekraïne 

Katrien Kiekens geeft aan de hand van een PowerPoint (bijlage 3) uitleg omtrent de situatie en 
hulpverlening ten aanzien van vluchtelingen uit Oekraïne en zij vermeldt tevens de aanduiding van 
een lokale coördinator voor Ronse.  
Vragen: 
Opmerking lid: Domiciliering bij gastgezin heeft geen negatieve gevolgen op de inkomsten van het 
gastgezin? 
Neen, inderdaad heeft dit geen negatieve gevolgen. Noch op de inkomsten van het gastgezin, noch 
op de inkomsten van de vluchteling. Deze personen hebben ook een aparte code in het rijksregister, 
waardoor er geen gevolgen zijn. 
Opmerking lid: En gaan jullie dan tolken? Want die kinderen gaan dit toch niet verstaan. 
Met het onderwijs moet er nog samen gezeten worden, om te zien hoe dit kan opgelost worden. Er 
zijn zeker al kinderen aangemeld. Maar het blijft een zware opdracht. 
Opmerking Inburgering: we krijgen al heel wat vragen over diplomagelijkschakeling. Er wordt ook al 
gekeken hoe de diploma’s kunnen gelijk gesteld worden waardoor zij vlotter aan werk kunnen 
geraken. Er zijn ook vragen van werkgevers die polsen om te weten wat ze moeten doen om hun 
bedrijven open te stellen. 
De VDAB gaat dit inderdaad onderzoeken. 
Opmerking lid: CAW zal ook een eerstelijns psychosociale opvang doen, maar het is nog niet zo 
concreet. CGG heeft de opdracht gekregen om gespecialiseerde zorgtrajecten op te starten (krijgen 
hiervoor een subsidie – 18 VTE). Doch momenteel hebben de cliënten er niet zo veel behoefte aan 
omdat de mensen nog volop in crisis zitten. Dit gaat van start vanaf 01/04/2022. Het is de bedoeling 
in te zetten op die zorgtrajecten. 
Binnenkort komt hier duidelijkheid over en kunnen adres en contactgegevens bezorgd worden. Ook 
hier is het aspect ‘tolken’ een aandachtspunt. 
Opmerking Inburgering : de gegevens van de crisistolken (die hen opgeleid worden) zullen zo snel 
mogelijk ook aan CAW en CGG bezorgd worden. 
Veel moet nog echter geconcretiseerd worden. 
Het aanbod dat jullie als organisatie kunnen realiseren, mag steeds gemeld en bezorgd worden aan 
Martin Verkest, die aangesteld werd als coördinator en die dit dan allemaal zal verzamelen. 
Opmerking lid: Het aanbod van Kind en Gezin staat volledig open, gelijk welk statuut de vluchteling 
heeft. Zowel voor zwangere vrouwen, die we kunnen een bezoek brengen als voor gezinnen met 
kinderen tussen 0 en 3 jaar. We hebben duidelijke richtlijnen omtrent vaccinaties ontvangen. Het 
enige probleem is dat we deze personen tot bij ons moeten krijgen (toeleiding). Op dit moment 
hebben we nog een aanvragen gekregen, zelfs al zijn er al Oekraïense gezinnen met kinderen in 
Ronse.  
Deze info is gedeeld met Martin Verkest en ook met de maatschappelijk werk(st)ers van het Sociaal 
Huis, dus het komt er op aan dat we allen als organisatie, indien we weet hebben van dergelijke 
situaties, dat we deze gezinnen met kinderen doorsturen naar Kind en Gezin. 
Op dit moment zijn er al een 30 tot 40 tal in Ronse, maar ze hebben zich nog niet allen geregistreerd 
in Brussel. Er zit een gigantische vertraging op. Pas vanaf deze week hebben we nog maar een 4-tal 
gezinnen die zich aangemeld hebben bij het Sociaal Huis en die door onze maatschappelijk 
werk(st)ers nu actief opgevolgd worden. Als de rest zit vooral nog in de voortraject fase, deze 
personen moeten zich nog in Brussel gaan registreren. 
Opmerking lid: Voor Kind en Gezin maakt het niet uit. Zelfs al zijn ze niet geregistreerd, ze kunnen, dus 
de gezinnen met kinderen, zich al aanmelden bij Kind en Gezin. 
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Nu op dit moment heeft vooral de dienst bevolking het beste zicht op de aanwezige gezinnen. Dit is 
een lijst die zal gedeeld worden tussen het OCMW en Martin Verkest, om er ook zicht op te hebben. 
Het is dan alleen een kwestie van af te spreken wie de gezinnen doorstuurt naar jullie. 
De maatschappelijk werk(st)ers zijn al op de hoogte en zullen ze zeker doorsturen. Ook eerder al als 
ze er weet van hebben. 
Opmerking lid: Het is ook van belang om de levensbeschouwing niet te vergeten. De vrijzinnigen 
hebben logistiek heel wat mogelijkheden met hun zaal, tuin. De gezinnen kunnen er terecht om op 
gesprek te komen, om op adem te komen, te ventileren. Dat zijn al zaken die mogelijk zijn in het Huis 
van de Mens. 
Opmerking lid: Vanuit Familiehulp, dienst voor gezinszorg zitten we op 2 sporen bezig. Enerzijds 
gericht naar tewerkstelling. Samen met de VDAB wordt gekeken of er zaken mogelijk zijn en 
anderzijds is er ons gewoon aanbod inzake hulpverlening die ook geldt. 
Opmerking lid: De CLB’s krijgen extra middelen volgend jaar om deze opdracht te doen. Met de 
leerlingen die ingeschreven worden in de scholen en met de ouders doen zij een contactmoment, ook 
naar medisch onderzoek gebeurt iets meer en voor wat betreft de vaccinaties voor de kinderen zal dit 
een contract van het CLB worden (via de scholen). Voor de ouders ligt het momenteel op een piste dat 
het bij de huisartsen zal terechtkomen. Voor kinderen 3-4 jaar wordt nog gekeken (overgang Kind en 
Gezin – School-CLB). 
Kinderen die in Oekraïne in het buitengewoon onderwijs zaten, loopt het iets anders. Vooraleer 
kinderen bij ons in het buitengewoon onderwijs starten moet er een uitgebreid verslag worden 
opgemaakt door het CLB. Zij mogen met een voorlopig verslag van het CLB starten in het 
buitengewoon onderwijs, op basis van informatie die ze dan verkrijgen via de ouders (en niet het 
uitgebreide verslag). 
Het onderwijssysteem in Oekraïne heeft een totaal andere structuur dan bij ons. Op de website van 
het departement krijgen we wel een overzicht van hun onderwijssysteem en de vertaalslag moet nog 
gebeuren naar ons Vlaams onderwijssysteem om uiteindelijk te kunnen bepalen waar en in welke 
groepen deze kinderen terecht kunnen. 
Andere lokalen besturen laten ze allemaal via OKAN de klassen instromen. 
Opmerking lid: In Oudenaarde heb je effectief OKAN klassen waar de leerlingen effectief 26 uur 
Nederlands krijgen. In Ronse is dat niet zo. In het Decroly hebben ze in de voormiddag een paar 
uurtjes Nederlands, maar dat is verwaarloosbaar. In de namiddag zitten ze gewoon in de klas bij de 
andere kinderen. Met de scholen in Ronse zal moeten bekeken worden hoe dit kan opgevangen 
worden. In het Gemeenschapsonderwijs zijn er nog geen kinderen gestart. 
Er zijn al een aantal signalen binnen gekomen dat er al een aantal kinderen gestart zijn in het 
Katholiek Onderwijs, in het lager. 
Opmerking lid: In het secundair zijn er heel weinig leerlingen. Uit de cijfers voor Vlaanderen blijkt dat 
er nog maar 42 leerlingen zijn ingeschreven. Maar wel al over de 400 in het basisonderwijs en een 
paar honderd in het kleuteronderwijs. In Antwerpen zijn er al heel veel binnen gekomen, vervolgens 
volgt Oost-Vlaanderen. 
Opmerking lid: Oekraïne voorziet voor secundaire jongeren zelf nog een online vorming. Heel wat 
jongeren die hier zijn aangekomen volgen eigenlijk de online vorming en dat wordt vanuit Oekraïne 
gezien als voldoende. Ze komen hiermee tegemoet aan de leerplicht van hun land. 
Maar moeten ze dan bij ons niet ingeschreven zijn? 
Opmerking lid: Neen, ze moeten bewijzen dat ze de lessen volgen, om te voldoen aan hun leerplicht. 
Opmerking lid: Vanuit de huisartsenkring zijn ze aan het afwachten om te kijken hoe alles zal 
verlopen. Het vertalen van al die medische dossiers is niet zo eenvoudig. De juiste vertaling van al die 
medicaties en de toepassing ervan is niet evident. 
In Antwerpen werd een aparte cel opgericht om dergelijke volledige dossiers te kunnen vertalen in het 
Nederlands (sommige van die huisartsen hebben er ervaring mee omdat ze vroeger bij Fedasil 
gewerkt hebben). Wij hier in Ronse beschikken dus niet over die tool en zien dus die dossiers niet. 
Vanuit de huisartsenkring vragen ze deze opdracht toe te wijzen aan de Eerstelijnszone om de 
dossiers te laten vertalen. Ze hebben er absoluut de tijd niet voor. Het wordt nog afwachten.  
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Bijkomend vragen ze om vanuit de Eerstelijnszone om een mobiel team op te starten met wel degelijk 
een vertaler erbij waarbij dan effectief de dossiers op orde kunnen gezet worden en daarna dan door 
te sturen naar de huisartsen. Slechts 6 huisartsen van de 32 uit de regio kunnen eventueel nog 
cliënten erbij nemen. Dus de last gaat moeten ontlast worden (taal, soort medicatie, enz)  
Inderdaad, wij maken ons zorgen in het aanbod. Namelijk dat er heel wat wachtlijsten zijn, niet 
alleen bij huisartsen, maar ook bij tandartsen, enz… 
Opmerking lid : De eerstelijnszone is er nog niet mee aan de slag. Ze hebben nog geen vrijgeleide 
gekregen van Vlaanderen. Er wordt enorm gepusht en gevraagd een centraal team te vormen die het 
(vertaalwerk) voor de regio kan oplossen. Ook voor Kind en Gezin zal dat gemakkelijker zijn. 
Hij vraagt dat CLB en Kind en Gezin mee duwen aan deze visie op hogere niveaus. 
Opmerking lid: Ook Kind en Gezin heeft al een groot aantal zaken vertaald. Deze staan op hun 
website en zijn vrij toegankelijk (zie ook bijlage) 
Opmerking lid: Bijvoorbeeld personen die recht zullen hebben op invaliditeit. De FOD-verslagen zijn 
echt niet simpel. Het wordt fameus onderschat. De administratieve werklast hieromtrent bij alle 
deelnemers wordt fameus onderschat. 
We staan voor een gigantische opdracht. 
 

7. Varia 

- Er wordt gevraagd om de verslagen van de werkgroepen rechtstreeks te bezorgen aan Fabienne 
(fabienne.verleyen@ronse.be). Daarna worden die verslagen ter kennis gebracht aan het college 
van burgemeester en schepenen en worden ze gepubliceerd op de website van de stad Ronse. 
Aangezien die verslagen publiekelijk te raadplegen zijn op de website is het aangewezen op te 
letten met het gebruik van persoonsgegevens in deze verslagen. 

- Datum voor een volgende vergadering : maandag 20 juni 2022 om 13u30 in TIO3. 
 
De vergadering wordt afgesloten met een bedanking voor de deelname. 
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